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ARN. In het verleden waren wij Auto 
Recycling Nederland, tegenwoordig doen 
we nog meer en noemen we onszelf ARN. 
We zijn al meer dan twintig jaar dé recy
clingexpert van de mobiliteitsbranche.
 
Het bestuur van onze aandeelhouder, 
Stichting Auto & Recycling, bestaat uit 
vertegenwoordigers van BOVAG, RAI 
Vereniging, Stiba en Vereniging FOCWA 
schadeherstel. 
ARN is tegenwoordig misschien wel het 
best te omschrijven als een samenwerkings
verband. We werken samen met alle 
schakels in de autorecyclingketen om 
de 95%recyclingdoelstelling te halen. 
Minimaal 85% is materiaalhergebruik, 
aangevuld met ‘nuttige toepassing’ tot ten 
minste 95%. Zulke imposante percentages 
bereik je nooit alleen.

Dynamische keten
We tellen inmiddels ruim 300 keten partners. 
Dat zijn autodemontagebedrijven, inzamel
bedrijven, verwerkingsbedrijven, tussen
handelaren en shredderbedrijven. Iedere 
partner heeft zijn eigen rol in het proces. 
We geven trainingen, verzorgen workshops 
en delen onze kennis. Onze geavanceerde 
postshredder technologie (PST) fabriek in 
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Tiel haalt als laatste schakel in de keten 
de nog herbruikbare materialen uit de 
shredderoverblijfselen.

Twee decennia innovatie
Het proces is in 20 jaar tijd flink gepro
fessionaliseerd. Olie en koelvloeistoffen 
worden maximaal gerecycled. Materialen 
worden gescheiden en hergebruikt en we 
zijn in staat om hightech Liion accu’s uit 
elektrische en hybride voertuigen op een 
veilige manier te laten demonteren.
Autorecycling is mede dankzij onze inspan
ningen een vanzelf sprekendheid geworden. 
Bandenkeurmeester Ko van Kesteren (62) 
van ketenpartner Lintire uit Vianen zegt 
het zo: “Ik zou niet eens meer weten wat je 
anders nog met oude banden moet doen.”

Mensen maken het verschil
Veel mensen die in de autorecycling werken, 
leveren enthousiast een bijdrage aan een 
schonere wereld. In dit boekje vertellen ze 
vol trots over hun werkzaamheden. Meer 
dan 95% recyclen is ook niet niks. Met 
elkaar maken we het verschil. “We doen het 
voor een beter milieu en voor een gezonde 
toekomst”, zegt Kevin van Dijk (23), assistent 
operator bij de PSTfabriek in Tiel. “En omdat 
ik jong ben, vind ik dat supergoed.”
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Autorecycling is in Nederland goed 
 georganiseerd. Wanneer account
managers van ARN aan gesprekspartners 
vertellen dat we in Nederland in 2016 
98,7% van het gewicht van de auto weer 
een nuttige toepassing hebben gegeven, 
valt ongeloof hen ten deel. Maar het is 
wel correct.

De auto is het verst gerecyclede consu
mentenproduct. Het is interessant om 
de keten in beeld te brengen en gezichten 
te zien bij uitdagingen die met succes 
worden opgelost.

De keten in beeld
Wat gebeurt er als een auto wordt 
ingeleverd?
− Wie demonteert een wrak?
− Wat test het laboratorium van ARN?
−  Hoe moet een demonteur een Liion 

batterij veilig uit een auto halen?
− Wie bedient de shredder?
−  Waarom is het zo lastig om plastic 

restanten van ijzer te scheiden?

Gemeenschappelijke passie
Deze uitgave bevat vijftien verhalen van 
vijftien bevlogen medewerkers. De een 
werkt al 40 jaar in autorecycling, de ander 
is er recent een loopbaan in gestart. En 
hoewel alle mensen die we portretteren 

Bevlogen 
verhalen
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een andere rol hebben in de keten, delen 
ze dezelfde houding: passie voor auto’s én 
passie voor een schone wereld.
De foto’s en verhalen laten zien hoe alles in 
elkaar grijpt en welke vooruitgang is geboekt.

Innovatiekracht
Van Gils senior uit Nootdorp verdiende 
zijn geld met slopen. Zijn kinderen (twee 
zonen) hebben het autodemontagebedrijf 
omgebouwd tot een online onderdelenshop. 
Een mooi voorbeeld van innovatiekracht 
uit de branche. Diezelfde innovatie zorgt 
zelfs voor het ontstaan van nieuwe bedrijfs
takken, zoals bij Autobedrijf Peter Ursem in 
Zwaag, waar accu’s uit auto’s een tweede 
leven krijgen.

Nieuw is nu al vaak gerecycled
Vaak zonder dat automobilisten het zich 
realiseren, is hun nieuwe auto tegenwoordig 
voor een deel al gemaakt van gerecycled 
materiaal. Bij de nieuwe Renault Clio 
waaraan bij dealerbedrijf Oving uit Zwolle 
wordt gewerkt, gaat dat zelfs al om zo’n 
30% van de gebruikte grondstoffen.

Recycling is een veel besproken thema, in 
the end is het vooral een kwestie van doen 
en ondernemen.

Kijk maar.
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Welkom in de keten

“Voor sommige mensen is 
het heel emotioneel om hun 
auto naar de sloop te brengen. 
Maar voor anderen is het 
gewoon een transactie. Ze 
bellen een rondje met auto
demontagebedrijven of kijken 
op internet wat ze voor hun 
auto kunnen krijgen.
De oudere auto’s worden 
meteen gerecycled. De 
nieuwere auto’s zijn voor de 
onderdelenhandel. Vroeger 
verdienden we ons geld met 
slopen. Nu focussen we ons 
op de verkoop van gebruikte 
onderdelen. Alles wat we 
kunnen recyclen is dus mooi 
meegenomen.
Ik zie ARN als een keurmerk. 
Zoals mensen graag biologi
sche producten kopen. Verkoop 
van de afgedankte auto aan 
een bij ARN aangesloten 
bedrijf heeft voor veel mensen 
ook de voorkeur. Door ons 
partnerschap weten mensen 
dat hun autowrak zorgvuldig 
wordt gedemonteerd en 
gerecycled.”

“ Ik zie ARN als 
een keurmerk”

Jan Pater
Autobedrijf Pater, Ede



             Hetafscheid
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 Zorg voor 
het milieu
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Zorgvuldige 
demontage

“We hebben ongeveer 
250 autowrakken staan. Als 
mensen onderdelen zoeken, 
halen wij deze er voor hen 
af. Gemiddeld demonteer ik 
twee auto’s per dag. Dat gaat 
volgens de richtlijnen van 
ARN. Banden, gastank en alle 
vloeistoffen (koelvloeistof, olie, 
benzine, diesel, remvloeistof 
en ruitensproeiervloeistof) 
moeten verwijderd worden.
Als een auto niet goed is 
ontdaan van de vloeistoffen, 
kan er vloeistof de bodem in 
lekken. Hierdoor wordt het 
milieu vervuild. Recycling 
draagt bij aan een schonere 
wereld. Als de auto’s klaar 
zijn, worden ze opgehaald 
door een knijp wagen, die ze 
platdrukt en naar de shredder 
brengt. Vroeger moest je zelf 
ook de stoel bekleding er nog 
uit trekken. Dat was vervelend 
en lastig werk. Je handen 
konden vast komen te zitten 
in scherp ijzerdraad. Nee, dat 
was niet fijn.”

“Als een auto niet is 
ontdaan van de vloei-
stoffen, kunnen ze de 

bodem in lekken”

Pascal van der Mark 
Autobedrijf van der Mark, De Lier 



Olie
distilleren
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Geen druppel 
verloren

“De vrachtwagens komen 
vanuit Sonsbeck, Duitsland. 
Daar staat onze verwerkings
fabriek. Wij halen de afge
werkte olie en koel vloeistof 
op bij de ARN keten partners. 
Remvloeistof wordt door 
ons centraal opgehaald en 
verwerkt tot DOT 4remvloei
stof. De tank van de vracht
wagen heeft verschillende 
kamers, waarin we alles 
scheiden. Voordat we lossen 
bij onze raffinaderij, nemen we 
een monster van de afgetapte 
vloeistoffen voor analyse. Er 
mag bijvoorbeeld geen PCB 
of chloor in zitten. Als alles 
oké is, gaan de vloeistoffen 
het proces in voor distillatie. 
We produceren onder andere 
basisolie voor de productie 
van smeermiddelen. En van 
afgewerkte koelvloeistof produ
ceren we een zuiver glycol voor 
onder andere de productie van 
nieuwe koelvloeistof. Zo maken 
we de wereld écht een stukje 
schoner. Dat maakt me trots.”

“Er mag geen PCB 
of chloor in de vloei-

stoffen zitten”

Victor Schell
GSRecycling Nederland, 

Amsterdam



De jongste 
technologie

“Er worden nog maar weinig 
hybride en elektrische auto’s 
gedemonteerd. Toch geven we 
al sinds 2013 een cursus over 
dit onderwerp. Een hybride 
auto die vandaag verkocht 
wordt, kan dezelfde dag 
total loss worden gereden. 
De demonteurs moeten 
dan precies weten wat ze 
moeten doen.
In een conventionele auto 
zit geen hoog voltage accu. 
We leren de mensen daarom 
met een voltmeter te werken. 
Voordat je de hoog voltage accu 
verwijdert, moet het systeem 
spanningsvrij zijn gemaakt. 
Als je niet weet hoe dat in zijn 
werk gaat, loop je risico.
Het hele proces moet nauw
keurig en volgens voorschrift 
worden uitgevoerd. Als zo’n 
lithiumion batterij samen 
met het wrak in een shredder 
terechtkomt, kan dat leiden 
tot enorme schades en gevaar 
voor medewerkers. Dat 
moeten we voorkomen.”

“Zo’n batterij moet 
niet met het wrak in 

de shredder belanden”

Rob van der Linden
Trainingscentrum ARN, Tiel



    Hoogvoltage
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Gescheiden afvoer

“Als de banden door de 
auto demontagebedrijven 
zijn  gedemonteerd en in de 
container zijn gestapeld, zamel 
ik ze in. Ik sleep de container 
op de truck en breng hem naar 
de verwerker.
Een Xpercentage van de 
banden zal nog bruikbaar 
zijn. Dat wordt allemaal 
gecontroleerd en gesorteerd 
bij de bandenverwerker. 
Daar worden de lijnen 
uitgezet voor het vervolg.
Alles wordt tegenwoordig 
gerecycled en hergebruikt. 
In het verleden zat alles bij 
elkaar in één container. De 
inhoud werd op de vuilnis
belt gedumpt en dat was het. 
Gelukkig gaat het niet meer zo.
Tegenwoordig wordt alles 
gescheiden afgevoerd. Daardoor 
is er nog maar heel weinig 
afval dat op een afvalstort
plaats belandt. Vrijwel alles 
wordt gescheiden of verbrand 
en bijvoorbeeld omgezet in 
groene stroom.”

“Afval storten 
doen we vrijwel 

niet meer”

Andre Smeulders
Van Gansewinkel, Eindhoven



Banden
over de weg
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De verbindende 
schakel

“Als accountmanager van 
ARN ben ik contactpersoon 
voor alle bij ARN aangesloten 
autodemontagebedrijven. Het 
persoonlijk contact is onmis
baar voor een goede samen
werking in deze branche. 
Het is een diverse wereld.
Met de gehele keten halen we 
inmiddels 95% hergebruik en 
nuttige toepassing, maar dat 
kan alleen als we ons er samen 
voor in blijven zetten. Daar ligt 
voor ons zeker een uitdaging.
Ten minste twee keer per 
jaar bezoeken we alle 
autodemontage bedrijven 
in Nederland. Bij elk bezoek 
bespreken we eventuele 
aandachtspunten en beant
woorden we vragen die bij 
de bedrijven spelen. Vroeger 
waren wij echt de controleurs, 
nu ligt onze taak meer bij het 
beheren van de relatie.”

“Recycling is een 
diverse wereld”

Willem Nuiten
Accountmanager ARN, 

Amsterdam



Partnerschap 
in de praktijk
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Zuinig met 
grondstoffen

“Dertig jaar geleden schroefde 
mijn vader op aanvraag onder   
delen van sloopauto’s af. 
Van daag demonteren we alle 
herbruikbare onderdelen en 
brengen die aansluitend naar 
de vooropslag. Onze invoerder 
maakt foto’s, zet de producten 
in de webshop en slaat ze op 
in het magazijn. Elk onderdeel 
wordt getest, geclassificeerd en 
gelinkt aan het chassisnummer 
en de kilometrage van de auto, 
waardoor alles herleidbaar is.
90% van ons werk is business
tobusiness. We moeten ernaar 
toe dat schade aan een auto 
uit 2012 wordt gerepareerd met 
onderdelen uit 2012 of nieu
were. Waarom zou je een nieuw 
portier gebruiken? De kwaliteit 
van een jong gebruikt onderdeel 
is prima en je kunt hem ook nog 
in dezelfde kleur krijgen.
Grondstoffen worden steeds 
schaarser. Laten we er dan 
zuinig mee omgaan. Zo bouw 
je een duurzamere wereld.”

“Waarom zou 
je nieuwe delen 

gebruiken?”

Sacha van Gils
Van Gils Automotive,  

Nootdorp



Hoogwaardig 
 hergebruik
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Maatschappelijk 
verantwoord 

  ondernemen
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Erkend Duurzaam

“Duurzaamheid is een breed 
begrip. Duurzaam betekent ook 
dat je stagiaires begeleidt en 
maatschappelijke verantwoor
delijkheid neemt. We hebben 
doosjes onder onze bureaus 
staan voor oud papier. In de 
werkplaats staan aparte contai
ners voor restafval. Metaal gaat 
in de oud ijzerbak en brand en 
vloeistoffen worden apart 
inge  zameld en opgehaald.
Laatst zijn we opnieuw gecer
tificeerd. Alles kwam weer aan 
bod: energie, afval, stage
plekken, lokaal ondernemen. 
Kies je voor een glazenwasser 
uit de buurt of haal je hem uit 
Amsterdam? Het antwoord lijkt 
simpel, maar het is bizar wat er 
gebeurt. Er zijn veel aannemers 
uit Friesland die in Amsterdam 
werken en andersom. Dat is 
krom. Gun lokaal!
Erkend duurzaam zijn is een 
kwestie van willen. Je moet 
er iets voor over hebben. Het 
certificaat hangt trouwens 
netjes aan de muur. Al ander
half jaar. Zoals het hoort.”

“Certificering is een 
kwestie van willen.
Je moet er iets voor 

over hebben”

Marc Schonewille
Autobedrijf Renault Oving, 

Zwolle



Tweede leven

“Ik pak zo’n band beet en kijk 
eerst naar het loopvlak en de 
diepte van het profiel. Daarna 
kijk ik of de zijkanten nog gaaf 
zijn. Er moeten geen gleufjes 
of gaatjes in zitten. Dan kijk 
ik naar de binnenkant of 
er spijkertjes in zitten. Ten 
slotte codeer ik de band. Elke 
toestand heeft zijn eigen code. 
Vrijwel alle banden die ik te 
zien krijg, zijn voor hergebruik.
Zes millimeter profieldikte 
ga je niet weggooien. Zulke 
banden kunnen nog heel 
goed worden gebruikt. In een 
aantal landen rijden ze die 
helemaal op. Daarna worden 
ze eventueel nog gecoverd en 
vermalen, zodat ze weer als 
grondstof voor een nieuwe 
band dienen.
Een band die door mijn 
handen gaat, krijgt vaak een 
tweede leven en wordt daarna 
ook nog gerecycled. Dat noem 
ik nou waardevol.”

“Bij het keuren van 
banden moet je goed 

bij de les blijven”

Ko van Kesteren
Lintire, Vianen



        Deveelzijdige
band
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Waardevolle snippers

“Auto’s vormen nog geen tien 
procent van alles wat er hier 
wordt verwerkt. Maar het blijft 
mooi spul. Je kan ze in één 
keer pakken en inladen. Net 
speelgoed. Ik zou er 200 per 
uur kunnen shredderen. Rats, 
en weg zijn ze.
Mijn machine vermaalt alles 
tot snippers. Dus ook kunststof 
en plastic. Het grove ‘lichte’ 
vuil wordt afgezogen, de 
rest gaat door een trommel
magneet, waardoor alles wat 
ijzer is, wordt gescheiden van 
het vuil.
Per maand verschepen we 
30.000 ton ijzer naar smel
terijen. Die maken er nieuw 
staal van. Hetzelfde geldt voor 
aluminium. Dat persen we 
tot enorme blokken en daar 
worden dan weer nieuwe 
blikjes van gemaakt. Heel 
indrukwekkend. Plastic voeren 
we af voor verwerking elders.”

“Mijn machine 
vermaalt alles tot 

snippers”

Will Snoeren
Van Dalen Metals Recycling 

& Trading, Moerdijk



  Net  speelgoed
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Hernieuwde 
grondstoffen

“Er komt meer van een auto af 
dan je denkt. In de PSTfabriek 
scheiden we materialen. Dat 
doet ook de zogenaamde 
Mmodule. Die scheidt stoffen 
als koper en plastics van elkaar.
De module heeft vier grote 
zeven en een aantal luchttafels. 
We blazen en schudden het 
materiaal er met luchtdruk 
doorheen. Grotere stukken 
blijven achter en het kleinere 
materiaal gaat naar de volgende 
zeef. De afstelling luistert nauw. 
Dat komt doordat grote stukken 
plastic bijna even zwaar zijn als 
kleine metaaldelen.
Ik was net de machine aan het 
afstellen. Als er plastic in de 
bakken zit, moet je meer lucht 
geven, zodat het plastic naar 
achter wordt geblazen. Maar 
als het koper ook naar achter 
wordt geblazen, moet je weer 
minder lucht geven.
Achterin de fabriek scheiden 
we alles nog een keer. Zodat 
het nog zuiverder is en meer 
waarde krijgt.”

“Als er plastic in 
zit moet je meer 

lucht geven”

Kevin van Dijk
ARN, Tiel



De kunst van het
scheiden
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Van het
Lab
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Kwaliteit voor alles

“De overblijfselen uit de 
shredder komen hier binnen 
en worden gescheiden in 
plastics, vezels, rubber en 
zand. In dit lab is bijna alles 
 geautomatiseerd en we 
maken overal monsters van.
We onderzoeken of wat wij 
aangeleverd krijgen, ook is 
wat zou moeten worden 
aangeleverd. En we kijken of 
de scheidingen in de fabriek 
goed zijn verlopen.
Het spectaculairste wat hier 
gebeurt is het vermalen van 
plastics. Omdat plastic normaal 
gesproken smelt bij het malen, 
bevriezen we het met vloei
baar stikstof. Je wilt namelijk 
dat de plastics inenin kapot 
worden geslagen en gewoon 
poeder worden, in plaats van 
kauwgom. Een deel van het 
terug gewon nen plastic zal 
als granulaat worden omge
smolten tot nieuwe plastics. 
Een ander deel gebruiken we 
als katalysator voor metaal
verbrandingsovens. Het werk 
is heel divers. Dat maakt het 
zo leuk.”

“Plastic moet 
poeder worden, 
geen kauwgom”

Jessica Verwoert
ARNLaboratorium, Tiel



Multipurpose
cellen
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Nieuwe energie

“Wij krijgen de accu’s in 
kratten aangeleverd van ARN. 
Vervolgens meten we of er 
nog spanning op de cellen 
staat, zodat we de accu’s veilig 
kunnen demonteren.
De cellen die niet door schade 
zijn aangetast, worden voor 
allerlei doeleinden herge
bruikt. Bijvoorbeeld voor de 
opslag van zonneenergie 
of voor landingslichten in 
een oerwoud waar ze geen 
 stroomopslag hebben.
De accu’s mogen onder 
geen voorwaarde terug in 
de autoindustrie. Daarvoor 
zijn ze afgekeurd. Alleen als 
ze echt niet meer bruikbaar 
zijn voeren we ze af. Maar als 
de accu’s nog bruikbaar zijn, 
dan kunnen ze een tweede, 
nietautomotive leven krijgen.
Waarom zou je iets weggooien 
als het nog goed is? Die cellen 
zijn multipurpose.”

“In accu’s kun je 
ook zonne-energie 

opslaan”

Erwin Takken
Autobedrijf Peter Ursem,  

Zwaag



 

Hoogwaardige 
metaalrecycling

“Wij zetten schroot om in 
bruikbaar aluminium. Van de 
vele tonnen die we jaarlijks 
verwerken, wordt het grootste 
deel een nieuw product. Een 
beperkt deel is verbranding 
van lak, kunststoffen en een 
klein beetje aluminium. We 
produceren primaire legeringen; 
blokken van 460 kg, die bestemd 
zijn voor grote gieterijen. En 
we maken ‘ingots’. Dat zijn 
kleine staven van zeven kg, die 
de autoindustrie gebruikt voor 
versnellingsbakken, dynamo’s 
of motorblokken . We smelten 
de metalen onder een laag zout. 
Dat neemt alle oxides op. De 
lava gieten we in een mal. Dat 
kan je vergelijken met cake uit 
een bakvorm. De kwaliteit van 
ons aluminium doet niet onder 
voor die van nieuw. Hergebruik 
kost alleen veel minder energie. 
Doordat we de gassen naver
branden zijn alle chlorides eruit. 
Ik snap daarom niet dat de 
overheid gerecycled aluminium 
nog steeds als afval ziet.”

“De lucht die de 
fabriek verlaat, 

is schoner dan die 
erin komt”

Bennie Marquering
Roba Metals, IJsselstein



  Lava van aluminium
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 Renault  
circulaire
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Vergaand hergebruik

“Een Renault bestaat al voor 30% 
uit gerecycled materiaal. Het 
vervaardigen van ‘refurbished’ 
onderdelen kost 80% minder 
energie, 88% minder water 
en 92% minder chemicaliën. 
Daarnaast zorgt het voor 70% 
minder afval.
Renault houdt zich ook bezig 
met het herontwerpen en 
standaardiseren van auto 
onderdelen, zoals versnellings
bakken, zodat ze aan het einde 
van de levensfase gemakkelijker 
opnieuw te gebruiken zijn.
Autotechnicus Stefan Lette 
wordt enthousiast van de mooie 
innovaties die de Franse auto
fabrikant laat zien. “De nieuwste 
bumpers zijn bijvoorbeeld 
voor een groot gedeelte van 
gerecycled materiaal gemaakt. 
In de werkplaats wordt er veel 
over gesproken. Renault is erg 
vooruitstrevend op het gebied 
van milieu, duurzaamheid en 
techniek. Ons merk laat in de 
praktijk zien hoe je de productie 
van onderdelen circulair en 
betaalbaar kunt maken.”

“Ons merk laat in de 
praktijk zien hoe je de 
productie van onder-

delen circulair maakt”

Stefan Lette
Autobedrijf Renault Oving, 

Zwolle
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